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KOLEGIJU PREDSTAVNIČKOG DOMA PSBiH 

KOLEGIJU DOMA NARODA PSBiH 

ČLANOVIMA DELEGACIJE PSBiH u PSOSCE-a 

IZVJEŠTAJ S 16. REDOVNOG JESENJEG ZASJEDANJA  

PARLAMENTARNE SKUPŠTINE OSCE-a  

 

Andora, od 3. do 5. oktobra 2017.  

 

U Andori je od 3. do 5.10.2017. održano 16. redovno jesenje zasjedanje Parlamentarne 

skupštine Organizacije za sigurnost i saradnju u Evropi (PSOSCE), u čijem radu su 

učestvovali: Aleksandra Pandurević, predsjedavajuća Delegacije, Bariša Čolak, prvi zamjenik 

predsjedavajuće Delegacije, Halid Genjac, drugi zamjenik predsjedavajuće Delegacije, i 

Dženana Leper, sekretar Delegacije.  

Jesenje zasjedanje PSOSCE-a, u kojem je učestvovalo oko180 predstavnika parlamenata 

zemalja Evrope, Sjeverne Amerike i Azije, otvoreno je uvodnim obraćanjima predsjednika 

Parlamenta Andore Vicença Mateua Zamora, predsjednice PSOSCE-a Christine Muttonen i 

premijera Andore Antonia Martíja Petita.  

 

Predsjednik Parlamenta Andore Vicenç Mateu Zamora obraćajući se parlamentarcima 

istaknuo je kako su sigurnost i saradnja osnovne vrijednosti OSCE-a i njenih država članica. 

"Ove vrijednosti su dio okvira koji je neophodan kako bi se građani mogli slobodno razvijati, 

kako pojedinačno tako i kolektivno", kazao je. 

 

"Prolazimo kroz teška vremena", dodao je predsjednik. "Nadam se da možemo preuzeti našu 

odgovornost kao političari da bismo radili na boljoj budućnosti. Dijalog je ključ za 

pronalaženje rješenja za pravedniji i miran svijet. " 

 

Predsjednica Christine Muttonen (MP, Austrija) ponudila je prijedloge koji su se odnosili na 

temu "Sigurnost na području OSCE-a: novi izazovi i novi zadaci" naglašavajući važnost svih 

zemalja članica OSCE-a koje rade zajedno na tim izazovima. 

 

"U današnjem svijetu interesi neke nacije vrlo su tijesno povezani s onima drugih, što znači: 

kad god neka zemlja izjavljuje da provodi samo vlastite interese, a da pritom ne uzme u obzir 

druge zemlje, ona zapravo potkopava sve naše interese", rekla je. "Saradnja je nužnost u 

ovom međusobno povezanom svijetu, a nijedna zemlja - bez obzira na svoju veličinu – ne 

može misliti samo na vlastitu sigurnost." 



 

Premijer Andore Antoni Martí Peti izjavio je: "Multilateralizam je put prema demokratskim i 

pravednim međunarodnim odnosima. Nadalje, dugoročno, to je jedini način da se nađu 

rješenja za probleme s kojima se suočava međunarodna zajednica. Pitanja koja se bave ovom 

konferencijom - kibernetička sigurnost, klimatske promjene i obrazovanje - ne mogu se 

rješavati isključivo na nacionalnom nivou, nego zahtijevaju globalniju perspektivu i 

međunarodnu saradnju." 

 

Glavna tema jesenjeg zasjedanja bila je: Sigurnost u području OSCE-a „Novi izazovi, novi 

zadaci“. Kako je i bilo planirano programom rada, tokom jesenjeg zasjedanja održan je veći 

broj sastanaka na visokom nivou, a održan je i Mediteranski forum.  

Mediteranski forum OSCE-a pozvao je na promoviranje sigurnosti i saradnje na Mediteranu. 

 

Mediteranski forum otvorio je posebni predstavnik OSCE-a za mediteranske poslove OSCE-a 

Pascal Allizard (MP, Francuska). Delegati iz Alžira, Maroka i Palestinskog zakonodavnog 

vijeća također su se obratili Mediteranskom forumu. Učesnici su se obratili temama, 

uključujući važnost provođenja humanitarnog pristupa migracijskim tokovima, razvoju 

infrastrukture na Mediteranu, međunarodnoj saradnji na suzbijanju terorizma i uticaju 

demografskih promjena na tom području. 

Prvi dan zasjedanja parlamentarci su raspravljali o pitanjima vezanim za "Sigurnost zaštite 

okoliša: suočavanje s klimatskim promjenama" , a drugi dan zasjedanja  raspravljalo se o 

temi "Ljudska dimenzija: promoviranje obrazovanja kao sigurnost stabilnosti i razvoja." 

Parlamentarci su izrazili široku podršku Pariškom sporazumu o klimatskim promjenama i 

potrebama za stalnim smanjenjem emisija ugljičnog dioksida i ostalih stakleničkih plinova u 

razvoju i promoviranju čistijih i obnovljivih izvora energije. U raspravama su naglašene 

brojne dobre prakse koje već postoje u ovom području. S rastućim uticajima klimatskih 

promjena, zabilježeno je da efikasno upravljanje vodnim resursima postaje još važnije, što 

zahtijeva veću međunarodnu saradnju. Parlamentarci su podržali proaktivno djelovanje 

OSCE-a u ovom području, zajedno s drugim međunarodnim tijelima. 

Parlamentarci su raspravljali i o temi "Promoviranje obrazovanja kao garancija stabilnosti i 

razvoja". 

"U vrijeme smanjenja budžeta, potrošnja na obrazovanje prečesto je meta za" štednju ". 

Međutim, takve uštede su iluzoran, budući da plaćamo ogromne troškove u godinama koje 

dolaze ako nismo spremni ulagati u promoviranje inovacija, rekao je Roberto Battelli, 

potpredsjednik PSOSCE-a (Slovenija). "Obrazovanje nije skup predmet, već prije bitan alat 

za sprečavanje i razvoj konflikata u koje moramo uložiti." 

Također, održan je i sastanak Grupe za podršku Putu svile koji ima za cilj jačanje 

ekonomskih i trgovinskih veza, kao i promoviranje uspostavljanja saobraćajnih koridora i 

mjera za olakšavanje saobraćaja i trgovine koje je potpisalo 17 država članica. A tokom 

sastanka najavljeno je održavanje i Konferencije Puta svile koja bi trebalo da bude održana 

krajem novembra tekuće godine u Bakuu, Azerbejdžan. 

 

 

       Izvještaj odobrila: 

                                                 Aleksandra Pandurević 

          predsjedavajuća Delegacije PSBiH u PSOSCE-a 



 

 

 

 

         Izvještaj pripremila: 

sekretar Delegacije PSBiH u PSOSCE-a 

           Dženana Leper         

 

Dostaviti:     

 naslovu 

 Kolegiju Sekretarijata PSBiH 

 Komisiji za vanjske poslove Predstavničkog doma PSBiH 

 Komisiji za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, saobraćaj i komunikacije Doma 

naroda PSBiH 

 Sektoru za međunarodne odnose i protokol 

 Sektoru za odnose s javnošću  


